
       
   

4. Артыкль
Артыкль – гэта

 

службовае

 

слова, якога

 

няма

 

у  беларускай

 

мове. Артыкль

 

указвае

 

на

 

род i  лiк

 

назоўнiка, якi ўжываецца

 

пасля

 

яго. На

 

беларускую

 

мову

 

не

 

перакладаецца. Артыкль

 

мае

 

наступныя

 

формы:

Артыкль
Адз. лiк Мн. лiк

Злiтная

 

форма
М. р. Ж. р. М. р. Ж. р.

Азначальны el lа los las a  el  al
de  el  del

Неазначальны

 

un una – – –

Азначальны

 

артыкль

 

ужываецца:
1. Перад

 

назоўнiкамі, якiя

 

абазначаюць

 

асобы

 

цi прадметы, 
аб якiх

 

ужо

 

гаварылася

 

раней: Es un obrero. El obrero trabaja en la 
fábrica.

 

– (Гэты) рабочы

 

працуе

 

на

 

заводзе.
2. Перад

 

назоўнiкамі, якiя

 

абазначаюць

 

прадметы, адзiныя

 

ў сваiм

 

родзе: el

 

sol, la luna i г.д.
3. Пры

 

абазначэннi дзён

 

тыдня, месяцаў i  часу: el lunes, 
el

 

martes; el mes de enero, a

 

las tres de la tarde i г.д.

Неазначальны

 

артыкль

 

ужываецца:
1. Перад

 

назоўнiкамі, якiя

 

абазначаюць

 

асобы

 

цi прадметы, 
аб якiх

 

гаворыцца

 

ўпершыню: Es un lobo.
2. Перад

 

назоўнiкамі, якiя

 

суправаджаюцца

 

словамі, якія

 
абазначаюць

 

якасць

 

прадмета: Es un oso grande. 

Артыкль

 

не

 

ўжываецца:
1. Перад

 

асабiстымi імёнамi i прозвiшчамi: María, Pedro, Juan, 
Fernández, López.

2. Перад

 

назоўнiкам, якi абазначае

 

частку

 

ад

 

цэлага: una taza 
de café, una botella de leche, un kilo de manzanas.

3. Перад

 

назоўнiкамі, якiя

 

ўжываюцца

 

пасля

 

дзеяслова

 

tener

 
у адмоўнай

 

форме: No tengo lápiz. María no tiene tiempo.
4. Перад

 

назоўнiкамі, якiя

 

ўжываюцца

 

з

 

прыналежнымі

 
займеннікамі

 

цi колькаснымі

 

лiчэбнiкамі: Mi casa es grande. Dos 
lápices son azules.

Tu hermano es alumno. Mi amigo Miguel es cubano.
: Mi padre es ingeniero. нацыянальнасць, няткаўзарод, юiпрафес

абазначаюцьяiяк, каміiназоўнзser дзеясловаПасля5. 



   
       

       
 

    
      

      
      

      
   

    
 

  

12. Presente de indicativo дзеяслова

 

iндывiдуальнага

 

спражэння «estar»
Дзеяслоў

 

estar

 

(быць, знаходзiцца) ужываецца

 

як дзеяслоў-
звязка i  перадае

 

часовы

 

стан

 

асобы

 

цi  прадмета, а  таксама iх

 

месцазнаходжанне.
Дзеяслоў

 

estar

 

мае

 

наступныя

 

формы

 

ў цяперашнiм

 

часе:

estoy
estás
está

estamos
estáis
están

Ana está en Minsk.

 

– Ганна

 

ў Мiнску.




